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Generalforsamling	i	6	HK.	18	marts	2018.	
Dirigent. Christian Jensen, Syddjurs.  

Fremmødte og stemmeberettigede klubber: 

• SK68: 10 stemmer 
• Silkeborg: 7 stemmer 
• Skanderborg: 5 stemmer 
• Åbyhøj: 2 stemmer 
• Rokaden: 3 stemmer 
• Syddjurs: 5 stemmer 
• VRS: 4 stemmer 

I alt 36 stemmer. 

Christian Jensen takkede for valget og konstaterede efterfølgende at forsamlingen var lovlig indkaldt. 

Beretning.	
Formand Claus Andersen gennemgik beretningen.  

• Det planlagte dommerkursus blev ikke til noget. For få tilmeldinger. 
• Malling skakklub er lukket. Andre klubber er også i risiko, grundet lavt medlemstal. 
• SK68 vandt pokalturneringen i juniorrækken. 
• Chesshouse har afholdt en GM-turnering og ÅM. Til ÅM deltog 50 deltagere, hvoraf højst 25 kom 

fra Aarhus, det er lidt skuffende. 
• Rokaden og Syddjurs er med i DSU´s medlemskampagne, men der er ikke sket ret meget endnu. 
• Randersmesterskabet har været afholdt af Rokaden og havde 70 deltagere. 
• Chesshouse arrangerer skak om lørdagen. 
• Der er nu afviklet en sæson med ny betænkningstid i holdturneringen. Der har været lidt 

udfordringer med indstilling af ure (med eller uden træktæller) og pga. af tillægssekunder, har 
nogle kampe har været afsluttet ret sent. Nogle steder afholder man derfor et ur-kursus. 

• Hjemmesiden er lidt død i øjeblikket. Claus efterlyser en interesseret fra hovedkredsen, som kan 
være interesseret i at stå for nyhedsopdateringen på hjemmesiden. 

• Udlændingesagen i DSU, omkring antallet af udlændinge pr. hold, er afsluttet med et forlig. 
• Det vedtagne forslag om en ny elitepolitik, har medført utilfredshed blandt landsholdsspillerne, 

særligt tankerne om at spillerne som udgangspunkt bor på dobbeltværelser ved arrangementer og 
den manglende honorering for at spille. 

• DSU har modtaget et tilbud fra Rune Friborg, omkring promovering af unionen. Tilbuddet 
indeholder bl.a. undervisningsvideoer og koster i omegnen af 500.000 kr. 

• SK68 har 50 års jubilæum i år og VRS har 70 år. 
• Medlemsudviklingen er grim læsning, medlemstallet er stadigt faldende. 
• Der er 4 klubber i hovedkredsen som gør et seriøst arbejde for juniorerne. SK68, Rokaden, 

Skanderborg og Silkeborg. 
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• Fremkomsten af en ny målgruppe, voksne mennesker som ønsker at spille skak med deres børn 
eller børnebørn og hvor for fokus, i højere grad er på det sociale. 

• Tillykke til Skanderborg, for at have vundet DM. 

Debat: 

Elitepolitik: 

Poul Rewitz(PR), SK68, mener at det er et problem hvis der ikke tilbydes enkelværelser for de bedste spillere. 
Dette gør at folk over 30 år, ikke har lyst til at deltage. Det er ikke en seriøs sport hvis der ikke kan tilbydes 
enkeltværelser under turneringer. 

Peter Matzen (PM), Silkeborg, fremfører at deltagere under OL, godt kan bo flere sammen på værelser. 

Claus Vangsgaard (CV), VRS, er på linje med Poul. Alder spiller en rolle og kan gøre forskellen, da økonomien 
ikke spiller nogen stor rolle. 

Jubilæum: 

PR fortæller lidt om planerne for 50 års jubilæet. SK68 afholder en intern festdag i oktober og i løbet af året 
bliver der afholdt en turnering efter svensk model, med bl.a. hurtigskak. Desuden skal bedste parti spillet af 
en SK68ér kåres og der vil blive afholdt foredrag. 

Claus Andersen(CA) opfordrer til, at også andre medlemmer får mulighed for at overvære foredragene. 

CV fortæller at VRS afholder en kvinde-EM turnering i forbindelse med 70 års jubilæet.  

Medlemssituation: 

CV mener også medlemssituationen er skidt nyt, men at vi bør kunne lære noget af den. Det er primært 
seniorerne der er gået tilbage. Gennemsnittet i mesterrækken, er nu over de 50 år på de fleste hold. 

Allan Rasmussen (AR), Skanderborg: For voksne er kalenderen ofte fyldt med turneringer og holdskak, det er 
derfor vanskeligt at få tid til andet. Måske kunne man åbne lokalerne tidligere. De sociale aktiviteter er 
vigtige.  

CV mener at der skal være aftener med plads til afbud og hvor der kan foregå andre skakaktiviteter. Hvis 
muligt, bør der være en løs person til at kunne modtage evt. nye medlemmer. 

Ure: 

Christian Jensen (CJ), Syddjurs, mener at den nye betænkningstid, gør at det kan blive temmelig sent for den 
afholdende klub, når der også skal ryddes op bagefter. Og særligt i sidste runde. Det er samtidigt 
problematisk at urene kan stilles på to forskellige måder(med og uden træktæller). 

CV mener at det fremover skal være klart, hvordan urene skal være indstillet. 
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PR mener at urene skal være stillet ens og det bør være ved vingefald at tiden tillægges (træktæller). Dette 
er selvfølgelig et problem, hvis man glemmer at trykke på uret. Ved internationale turneringer, bruges kun 
indstillingen med tillægning af tid ved vingefald.  

Johnny Rasmussen(JR), Silkeborg, kan ikke se nogen fordele ved træktæller, men det er vigtigt hvad der skal 
være praksis. Bestyrelsen bør anbefale en praksis fremover. 

Beretningen blev herefter godkendt. 

Regnskab	
Kasserer Lars Rasmussen gennemgik herefter regnskabet. 

Der var en fejl i regnskabet, idet Lars havde glemt at påføre sidste års udgifter til præmier i holdturneringen 
(4.200 kr.). Regnskabet var efterfølgende korrigeret i forhold til det tidligere udsendte, og et nyt regnskab 
omdelt på generalforsamlingen. 

Live-brætterne er årsag til det nuværende underskud, og da brætterne afskrives over 3 år, vil denne post 
også påvirke regnskabet de kommende to år. 

Regnskabet blev efterfølgende godkendt. 

Forslag	
Der var ingen indkomne forslag. 

Fremlæggelse	af	budget	og	fastlæggelse	af	kontingent.	
Lars Rasmussen gennemgik efterfølgende de enkelte punkter i budgettet. 

Kommentarer: 

CV mente at budgettet så fornuftigt ud. Årsagen til underskuddet kendes jo (afskrivning af live-brætter). 

Erik Mouridsen(EM) foreslår at opjustere beløbet til medlemsfremmende aktiviteter.  

Generalforsamlingen opfordrede herefter bestyrelsen til at have fokus på penge til medlemsfremmende 
aktiviteter.  

Næste sæson fortsætter med uændret indskud og kontingent.  

Budgettet blev godkendt 

Valg.	
• Kasserer. Lars Rasmussen ønskede ikke genvalg. Som ny kasserer valgtes Erik Mouridsen, Åbyhøj 

skakklub. 
• To bestyrelsesmedlemmer. David Maagaard blev genvalgt. Christian Munk ønskede ikke genvalg. 

Som nyt bestyrelsesmedlem valgtes Vibeke Grue, Skanderborg skakklub. 
• Bestyrelsessuppleanter. Jacob Hjort Bjørnskov blev genvalgt. Christian Munk blev valgt til ny 

bestyrelsessuppleant. 
• Revisor. Tom Petersen ønskede ikke genvalg. Lars Rasmussen blev valgt til ny revisor 



Generalforsamling i 6 HK. 2018 

4 
 

• Revisorsuppleant Johnny Rasmussen blev genvalgt. 
• Turneringskomiteens tre medlemmer blev genvalgt (Lars Hougaard, Morten Rasmussen og Johnny 

Rasmussen). 
• Turneringskomite-suppleant Tom Petri blev genvalgt. 

 

Eventuelt.	
Emner under eventuelt: 

• Afskaffelse af Dansk rating og i stedet kun bruge ELO-rating. 
• Problemer omkring klubber uden DSU-medlemmer. 
• Senior-DM hos Chesshouse, næste år. 
• Pokalturneringen 16/4 bliver todelt, bredde og elite hver sit sted. 
• Hæderstegn: Johnny Jensen, Silkeborg. 
• Initiativpræmie: Rokaden. 

 

 


